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Advies aan Provinciale Staten

T.b.v. Statenvergadering d.d. 31 januari 2022
Commissie Economie, Financiën en Bestuur 
Datum commissievergadering 17 januari 2022

Onderwerp:  Voordracht 05:   
Kadernota Risicomanagement en weerstandsvermogen 2022-2025   

De commissie Economie, Financiën en Bestuur adviseert om de Statenvoordracht als hamerstuk te agenderen 
voor de PS-vergadering van 31 januari 2022. 
Voor de gemaakte opmerkingen over de voordracht zie hieronder het uittreksel uit het conceptverslag van de 
commissie EFB van 17 januari 2022.

7.b. Voordracht Kadernota Risicomanagement en weerstandsvermogen 2022-2025
De voordracht zal geagendeerd worden voor de PS-vergadering van 31 januari 2022. De nota is behandeld in 
de Rekeningencommissie van 16 december 2021. Voor de daar gemaakte opmerkingen zie het toegevoegde 
verslag van die vergadering. In hun brief geven GS aan het gesprek over de algemene reserves (toepassing 
normen gewenste omvang reserves) niet bij deze nota, maar bij de perspectiefnota te willen voeren (juni in 
EFB). De technische briefing hierover zal op 9 mei worden gehouden. 

Dhr. Hartog (VVD) stelt dat indien relevante opmerkingen van de Rekeningencommissie en de toezeggingen 
van GS in de voordracht worden overgenomen, het een hamerstuk is.  

Mw. Kuiper (CDA) vindt het een goed voorstel om de omvang van de algemene reserve te bespreken bij de 
periodieke herziening van de verordening in 2023. Het is een hamerstuk. 

Dhr. Carton (PvdA) vindt het een hamerstuk. Goed om gezamenlijk bewust aan de hand van de risicodialoog 
risico’s te identificeren en te beheersen. Hoe beoordelen GS de externe documenten als onderdeel van het 
integraal risicomanagement? Er zijn twee categorieën voor het kwantificeren van risico’s: financieel en qua 
imago. Vallen alle niet-financiële risico’s dus onder imagoschade en is dit toereikend om de risico’s te 
identificeren en te beheersen? Hoe borgen GS dat de risico’s voor het weerstandsvermogen zo nauwkeurig 
mogelijk worden ingeschat? Is het wellicht beter om belangrijke risico’s te kwalificeren om de 
onnauwkeurigheid van kwantificeren tegen te gaan, mede vanwege het belang van de interne risicodialoog en 
het verhogen van het risicobewustzijn? Het is een hamerstuk. 

Dhr. Dulfer (GL) ondersteunt extra inzet op de risicodialoog en meer transparantie richting PS. Het is een 
hamerstuk. 
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Dhr. Klein (CU) ondersteunt de inzet van simulaties om het weerstandsvermogen te bepalen. Incidenten van 
vervolgklasse 3 betreffen imagoschade en bedragen tussen € 2 en 5 miljoen. Het is wellicht goed om PS ook 
over deze incidenten direct te informeren en niet via de P&C-cyclus.  

Dhr. Zoon (PvdD) constateert dat imagoschade leidt tot maatschappelijke vervolgrisico’s en dat noodzaakt 
een politieke afweging. Hoe gaan GS om met imagorisico’s? Graag een toelichting op de volgende vraag van 
de Rekeningencommissie: “Wordt alles in rekening gebracht waar de provincie recht op heeft?” 

Mw. Kapitein (D66) constateert dat de looptijd van de begroting van 4 jaar niet altijd overeenkomt met de 
doorlooptijd van besluiten over bijvoorbeeld infrastructuur, die langlopend zijn. Goed dat in juni het lange 
termijnperspectief in PS wordt behandeld. Er mag meer aandacht worden gegeven aan de risicosystematiek 
van verbonden partijen, enkel een verwijzing naar de kadernota van die partijen is te mager. Het is een 
hamerstuk. 

Dhr. Van Dijk (CdK) meldt dat de opbouw van het weerstandsvermogen aan de orde komt bij de bespreking 
van de perspectiefnota in juni a.s. De input voor het Monte Carlo simulatiemodel is van groot belang, op 
basis hiervan worden de risico’s ingeschat en de risico’s achter de risico’s gedefinieerd. Daarom wordt niet 
sectoraal maar organisatiebreed naar risico’s gekeken. Imagoschade heeft niet zozeer met geld te maken, 
maar met het aanzien van de provincie en het vertrouwen van burgers in de provinciale werkwijzen. Wanneer 
sprake is van een breuk in het vertrouwen in de provincie – onafhankelijk van de hiermee samenhangende 
bedragen – zal dit zeker (politiek) met PS gedeeld worden. Met deze voordracht worden risico’s zo goed 
mogelijk in kaart gebracht. 

Gedeputeerde Pels meldt dat de accountant heeft aangegeven hoe moet worden omgegaan met de risico’s die 
een rol spelen bij het inboeken van bijdragen van derden. De uitgebreide toelichting zal schriftelijk worden 
toegestuurd.  

Dhr. Zoon (PvdD) zal contact opnemen met de voorzitter van de Rekeningencommissie om antwoord op de 
gestelde vraag te krijgen. 

Gedeputeerde Pels meldt dat ervoor gekozen is om niet te herhalen wat in de kadernota van de verbonden 
partijen is vermeld, mede omdat er een verschil bestaat tussen een deelneming en een gemeenschappelijke 
regeling. In de kadernota is expliciet per vorm van deelneming aangegeven hoe wordt omgegaan met de 
samenhangende risico’s. 

De voorzitter concludeert dat de voordracht als hamerstuk naar PS wordt doorgeleid. 


